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Formål og målsetninger med prosjektet:  
Prosjektet skal bidra til å løfte "Fagdag - Tomatfestival på Finnøy" 
1.Til å bli en viktig nasjonal konferanse, som på sikt også får et internasjonalt aspekt over seg. 
2. Vi ønsker å bidra til å bygge merkevaren Norskproduserte Tomater.   
3. Bidra til at salget av norskproduserte tomater økes i Norge.   
4. Sammen med norske Tomatprodusenter - sørge for at de sitter i førersetet og opprettholder 
posisjonen som spydspiss for videre utvikling av tomatproduksjon i Norge. 
 
Tomatkonferansen 2021 - Veksthusbransjen har et stort press på seg når det gjelder klima- og 
miljøteknologi og bærekraft.  Det stilles tøffe miljøkrav, energiprisene er rekordhøye og det er stort 
prispress på tomater. Covid19 situasjonen viser at norsk matproduksjon viktigere enn noensinne, 
samtidig som det har ført til store utfordringer når det gjelder bemanning. 
I prosjektet jobber vi for å bidra til god dialog mellom veksthusnæringen og nasjonale og regionale 
politikere og myndigheter, for å skape forståelse og bidra til å lage gode rammebetingelser for 
veksthusprodusentene.   
Primærmålgruppen er veksthusprodusenter, men vi ønsker som sagt å tiltrekke oss politikere og 
myndigheter, i tillegg til engrosleddet, forskere, leverandører og andre samarbeidspartnere. 
 
De viktigste resultatene fra prosjektet:  
1. Produsenter, leverandører, myndigheter og andre interessenter bruker konferansen som en viktig 
arena for å tilegne seg ny kunnskap, holde seg oppdatert, samt for å møtes og for utvide nettverket 
sitt.  Dette fører til at flere vet hva som finnes av muligheter, og hva som er de viktigste trendene i 
utviklingen. 
2. Konferansen bidrar til å sette fokus på dagsaktuelle problemstillinger, som gjør at vi får til en bedre 
dialog med viktige aktører.  
3. I 2019 fikk vi utsatt foreslått C02 avgift til veksthus, ved hjelp av daværende landbruksminister 
Olaug Bollestad. 
4. Tomatkonferansen har bidratt til igangsettelse av flere viktige prosjekt som; 
 * Klimagassreduksjon i veksthusnæringen (Rogaland Fylkeskommune og Stavanger  
    kommune) 
* Forprosjekt for å se på mulighet for Veksthusklynge 5. I 2020 kom Future Materials (Norsk Katapult 
Senter) i dialog med Miljøgartneriet AS  
   og Biogassanlegget på Jæren.  Ut ifra dette møtet har de iverksatt et prosjekt i  
   sammen med IVAR (Interkommunalt vann- og avløp i Rogaland) og Bryne Plast - for å  
   se på hvordan de kan gjenbruke plast fra veksthus.  Dette har ført til at innsamlet  
    plast gjenbrukes lokalt. 
6. Det jobbes med iverksetting av flere Biogassanlegg (inkludert Jæren Biogass og Biogass Finnøy) - 
der målsettingen er at veksthusprodusentene skal kunne bruke energien til oppvarming av sine 
drivhus. 
 
Oppsummering: 
Vi mener å ha god dekning for å kunne si at Tomatkonferansen 2021 var svært vellykket, og 
at konferansen er en viktig arena for utvikling av veksthusnæringen. Det er utfordrende å 



være Tomatprodusent. Det er viktig med forutsigbare rammer og tilrettelegging for videre 
utvikling. Det er viktig med samarbeid på tvers mellom produsenter, forskere, grossister og 
forbrukere. Gartnerne må være fremoverlente, det må satses på miljø, sirkulærøkonomi og 
bærekraftig utvikling. Bioøkonomistrategien er en viktig premissbærer for videre satsning. 
Som følge av at veksthusbransjen er i en rivende utvikling, dagens situasjon og konklusjon i 
rapporten «Klimagassreduserende tiltak i Veksthusnæringen» som på vegne av Stavanger 
kommune og Rogaland Fylkeskommune ble ferdigstilt i august, har vi sammen med 
Veksthusnæringen og Nibio satt i gang en prosess med målsetting om å få li tatt opp i 
Klyngeprogrammet med en egen Veksthusklynge. 

 
 


